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بررسی اصلاح قانون معادن در کمیسیون صنایع مجلس
رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس، ضمن تشریح اقداماتی که در این کمیسیون سال 1403 انجام شده است از برنامه کمیسیون برای کمک به

<;br&#47;><br&#47>.تولیدکنندگان و صنعتگران در سال 1404 خبر داد

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معدن پیشرو؛ رضا علیزاده با اشاره به مهمترین موضوعاتی که در سال 1403 در کمیسیون متبوعش مورد بررسی قرار
گرفت، گفت: سال جدید را تبریک میگویم و امیدوارم سال 1404 سال خوبی برای ملت بزرگ ایران باشد و بتوانیم مشکلات و مسائل اقتصادی مردم را

که به شدت با آنها درگیر هستند، رفع کنیم و اتفاقات خوبی در حوزه اقتصادی کشور بیفتد.

نماینده مردم ورزقان در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در سال 1403 موضوعات مختلفی که در
جامعه در حوزه تولید، صنعت، صادرات و سایر حوزههای مرتبط وجود دارد از دو بعد تقنینی و نظارتی مورد بررسی و پیگیری قرار داد.

وی تصریح کرد: ما در حوزه نظارتی موضوعات مختلفی اعم از مشکلات صادرکنندگان، بازگشت ارز، انجمنهای مختلف صنفی از جمله فولادیها، لوازم
خانگیها و مشکلاتی که در طیفهای مختلفی از تولیدکنندگان در حوزههای مختلف وجود دارد، بررسی کرده و سعی کردیم جلساتی را با مسئولان
مربوطه و فعالان این حوزهها در کمیسیون و کارگروههای تخصصی و بیش از 10 کمیتهای که داریم، برگزار کنیم و تا جاییکه بتوانیم در قالب تشکیل

جلسه یا مکاتبات، مشکلات فعالان این حوزهها را به دولت و مسئولان دولتی منتقل کرده و وضعیت را تا جایی که امکان داشت، اصلاح کنیم.

علیزاده بیان کرد: اعضای این کمیسیون با شرکت در جلسات شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی و حضور اعضای این کمیسیون در شوراهای
مختلفی که در سطح ملی برگزار میشود اعم از شورای عالی معادن، شورای عالی فضای مجازی، نقش خود را به خوبی ایفاء کردند کمااینکه در حوزه
معادن کارگروههایی تشکیل دادیم که بحث پهنهها و محدودههایی که سالهاست توسط دولت و ارگانهای دولتی و بخش خصوصی بلوکه شده و
اختیار و اجازه فعالیت در این بلوکهها به بخش خصوصی داده نمیشود را دنبال کرده و این موضوعات را با برگزاری کارگروههای تخصصی پیگیری
کردهایم. یا بحث شفافیت در تخصیص ارز برای واردکنندگان و نحوه محاسبه ارز صادرکنندگان را مورد پیگیری قرار دادیم و ماهها است که پیرامون این

موضوعات با دولت بحث داریم.

وی افزود: اعضای این کمیسیون از واحدهای مهم تولیدی در کشور، استان تهران و سایر استانهای کشور بازدید کردند و به بررسی میدانی مشکلات آنها
پرداخته و آنها را به مسئولان انتقال دادیم و جلساتی را نیز برای ارتباط مستقیم تولیدکنندگان عزیز با مسئولن تراز اول کشور برگزار کردیم و سعی کردیم
تاجایی که امکان دارد مشکلاتشان را رفع کنیم و بخش نظارتی کمیسیون همچنان کار خود را در این زمینه انجام میدهد تاجاییکه بتوانیم حتی

مختصری هم شده باری از دوش مردم، تولیدکنندگان و صنعتگران برداریم.

علیزاده خاطرنشان کرد: ما در حوزه قانونگذاری موارد مختلفی را از زمان تشکیل این کمیسیون تاکنون مورد پیگیری قرار دادهایم کمااینکه اصلاح قانون
معادن را پیگیری کردیم و در تلاش هستیم تا در صحن به قانون تبدیل شود.

وی بیان کرد: پیگیری برای تصویب قانون هوش مصنوعی از دیگر موضوعات مهمی است که در دستورکار این کمیسیون قرار دارد و ما برای اولین بار در
کشور به این حوزه ورود پیدا کردهایم و کمیسیون صنایع و معادن به عنوان کمیسیون تخصصی طرحی را در این زمینه تدوین کرده که بررسی آن در
کمیته تخصصی به اتمام رسیده و امیدواریم در اولین نشست کمیسیون در سال جدید، آن را نهایی کنیم و برای بررسی در صحن ارائه دهیم چراکه

هوش مصنوعی در سالهای آتی در دنیا از اهمیت بسزایی برخوردار خواهد بود.

علیزاده گفت: بحث ناترازی انرژی یکی دیگر از موضوعات اساسی در کشور است که هم خانوارها و هم تولیدکنندگان و بخش صنعت را با مشکلاتی
مواجه کرده است بنابراین تمهیداتی در جهت رفع این معضل اندیشیده شده است کمااینکه ما در کمیسیون یک کارگروه ویژه&lrm;ای برای پیگیری این

موضوع تشکیل دادیم چرا که ناترازیهای انرژی در سال 1403 هم به واحدهای تولیدی و هم بخش صنعت خساراتی را وارد کرد.

این نماینده مردم در مجلس دوازدهم، اظهار کرد: ما در کمیسیون جلسات متعددی را با وزرای نیرو، ارتباطات، صمت و سایر مسئولان مربوطه برگزار
کردیم و در آنها بر این مهم تاکید شد که رفع این مشکل تنها با مدیریت تولید امکانپذیر نبوده و لازم است در این زمینه مدیریت مصرف نیز مورد توجه
قرار گیرد که ما در این رابطه علاوه بر وزارتخانههای نفت و نیرو که در حوزه تولید انرژی نقش دارند در حوزه مصرف هم سعی کردیم از طریق
وزارتخانههای صمت و ارتباطات و فناوری اطلاعات جلسات متعددی داشته باشیم تا حوزه مصرف را هم مدیریت کنیم و در این خصوص یک قرارگاه
ویژهای را تشکیل دادیم تا به صورت عملیاتی هم در جهت مدیریت تولید و هم مدیریت مصرف ورود پیدا کند و پل ارتباطی بین تولیدکنندگان و
صنعتگران باشد و امیدواریم با برنامهریزی دولت با هماهنگی مجلس بتوانیم امسال با توسعه پنلهای خورشیدی در جهت رفع ناترازیهای انرژی گامی

اساسی برداریم.



رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: در دولت نیز برنامههای خوبی در دست تدوین است کمااینکه به بنگاههای بزرگ
اقتصادی تکلیف شده است که در راستای تولید انرژی، سرمایهگذاری کرده و در جهت ایجاد مزرعههای تولید برق که از طریق پنلهای خورشیدی ایجاد
میشود، اقدام کنند. همچنین ترمیم و افزایش بهرهوری در نیروگاههای موجود ازدیگر اقداماتی است که در این زمینه انجام شده است و قطعا برای رفع
بحران ناترازی انرژی لازم است که تمام ارکان حاکمیت و مردم کمک کنند چرا که اگر هر کدام از آنها به وظایف خود در این حوزه به درستی عمل نکنند

نمیتوانیم به موفقیت دست پیدا کنیم.


